



Press release For Immediate Release

UNOPS hands over Mobile X-Ray equipment to the Red Crescent Society Hospital in East Jerusalem with support from the Government of Japan



Jerusalem, 25 August 2025 – Senior representatives from the Representative Office of Japan to Palestine, the Red Crescent Society, and the United Nations Office for Project Services (UNOPS) gathered today for the formal handover of mobile X-Ray equipment to the Red Crescent Society Hospital in Jerusalem. The equipment was procured through the generous contribution of the Government of Japan as part of the project "Multi-sectoral humanitarian assistance to mitigate the adverse effects of COVID-19 and ensure uninterrupted basic services to Palestinians in Gaza, the West Bank, and East Jerusalem."

The Mobile X-Ray equipment will enhance diagnostic capacity at the Red Crescent Society Hospital and strengthen its capacity to provide essential health services. Over its projected





From the People of Japan

eight-year lifespan, the equipment is expected to serve at least 8,000 people, including older people, persons with disabilities, and vulnerable groups with limited access to healthcare.

This handover comes in the context of a broader response to the severe challenges brought on by the COVID-19 pandemic, which significantly increased humanitarian needs across Palestine and placed additional pressure on fragile public services.

In response, the Government of Japan partnered with UNOPS to implement multi-sectoral humanitarian assistance, targeting urgent needs in health, education, social protection, and water and sanitation. More than 12,200 people have benefited from this initiative to date.

Speaking at the ceremony, His Excellency Ambassador ARAIKE Katsuhiko reaffirmed Japan's ongoing commitment to supporting the Palestinian people:

"The Government of Japan hopes that the installed X-ray equipment will help alleviate the suffering of the Palestinian people in the ongoing setting. Japan continues unwavering support to the people of Palestine, especially in this dire situation."

Dr. Suliman Gosheh, representing the Red Crescent Society Hospital, expressed gratitude for the support:

"This Mobile X-Ray equipment will greatly enhance our hospital's ability to diagnose and treat patients effectively. We extend our gratitude to the Government of Japan and UNOPS for their support in improving healthcare access for Palestinians in Jerusalem."

Ms. Karuna Herrmann, UNOPS Director, highlighted the importance of international partnerships in strengthening resilience:

"UNOPS is proud to have worked alongside the Government of Japan and the Red Crescent Society on this project. This contribution will improve access to quality care while also reinforcing the resilience of the health system. Partnerships like this are vital to safeguarding the continuity of essential services."





Notes to the editors:

Press contact details:

- Nezar Maroof, Communication Officer, Japan Representative Office (<u>nezar@rm.mofa.go.jp</u>)
- Dana Hanna, Partnerships Officer, UNOPS Jerusalem (danah@unops.org)

About the Government of Japan's assistance to Palestine

Since 1993, Japan has provided approximately USD 2.6 billion in socio-economic assistance to Palestine. www.ps.emb-japan.go.jp

About UNOPS

UNOPS is an operational arm of the United Nations, supporting the successful implementation of its partners' peacebuilding, humanitarian, and development projects around the world. UNOPS provides project management, procurement, and infrastructure services to governments, donors, and UN organizations. Read more: www.unops.org.





From the People of Japan

بيان صحفي للنشر الفوري

مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع يسلّم جهاز أشعة متنقل لصالح مستشفى جمعية الهلال الأحمر في القدس الشرقية بدعم من حكومة اليابان



القدس، 25 آب/أغسطس 2025 – اجتمع ممثلون كبار من مكتب تمثيل اليابان لدى فلسطين، وجمعية الهلال الأحمر، ومكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS) اليوم في مراسم تسليم جهاز أشعة متنقل إلى مستشفى جمعية الهلال الأحمر في القدس. وتم شراء هذا الجهاز من خلال مساهمة سخية من حكومة اليابان، ضمن مشروع "المساعدات الإنسانية متعددة القطاعات للتخفيف من الآثار السلبية لجائحة كوفيد-19 وضمان استمرارية الخدمات الأساسية للفلسطينيين في غزة والضفة الغربية والقدس الشرقية".

سيساهم جهاز الأشعة المتنقل في تعزيز قدرات التشخيص في مستشفى الهلال الأحمر، وتقوية قدرة المستشفى على تقديم خدمات صحية أساسية. ومن المتوقع أن يخدم الجهاز نحو 8,000 مريض خلال الفترة التقديرية لتشغيله البالغة ثماني سنوات، بمن فيهم كبار السن، والأشخاص ذوو الإعاقة، والفئات الضعيفة التي تعانى من صعوبات في الوصول إلى الرعاية الصحية.





From the People of Japan

ويأتي هذا التسليم في إطار استجابة أوسع للتحديات الجسيمة التي تسببت بها جائحة كوفيد-19، والتي أدت إلى زيادة كبيرة في الاحتياجات الإنسانية في فلسطين، وفرضت ضغوطاً إضافية على الأنظمة العامة الهشة.

وفي هذا السياق، تعاونت حكومة اليابان مع UNOPS لتقديم مساعدات إنسانية متعددة القطاعات تستهدف الاحتياجات العاجلة في مجالات الصحة، والتعليم، والحماية الاجتماعية، والمياه والصرف الصحي. وقد استفاد من هذا المشروع أكثر من 12,200 شخص حتى الآن.

وقال سعادة السفير أرايكي كاتسو هيكو خلال الحفل:

"تأمل حكومة اليابان أن تساهم أجهزة الأشعة السينية التي تم تركيبها في التخفيف من معاناة الشعب الفلسطيني في ظل الظروف الراهنة. وتواصل اليابان دعمها الثابت للشعب الفلسطيني، لا سيما في هذه الظروف الصعبة."

وعبر الدكتور سليمان غوشة، ممثلاً عن جمعية الهلال الأحمر، عن تقديره لهذا الدعم:

"سيساهم جهاز الأشعة المتنقل بشكل كبير في تحسين قدرتنا على تشخيص و علاج المرضى بفعالية. نشكر حكومة اليابان ومكتب UNOPS على دعمهما المستمر لتعزيز الوصول إلى الرعاية الصحية للفلسطينيين في القدس."

كما أكدت السيدة كارونا هيرمان، مديرة مكتب UNOPS، أهمية الشراكات الدولية في تعزيز القدرة على الصمود:

"يفخر مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS) بالعمل جنبًا إلى جنب مع حكومة اليابان وجمعية الهلال الأحمر في هذا المشروع. ستُحسّن هذه المساهمة فرص الحصول على رعاية صحية عالية الجودة، مع تعزيز مرونة النظام الصحي. تُعدّ مثل هذه الشراكات حيوية لضمان استمرارية الخدمات الأساسية."

النهاية





From the People of Japan

ملاحظات للمحررين

تفاصيل الاتصال الإعلامي:

نزار معروف، مسؤول الإعلام، المكتب التمثيلي لليابان (nezar@rm.mofa.go.jp)

دانا حنا، مسؤول الشراكات، مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع في القدس (danah@unops.org)

حول المساعدات التي تقدمها حكومة اليابان لفلسطين:

منذ عام 1993، قدمت اليابان ما يقارب 2.6 مليار دولار أمريكي كمساعدات اجتماعية واقتصادية لفلسطين.

www.ps.emb-japan.go.jp

حول مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع (UNOPS):

مكتب الأمم المتحدة لخدمات المشاريع هو ذراع تشغيلي للأمم المتحدة، يدعم التنفيذ الناجح لمشاريع بناء السلام والإنسانية والإنمائية لشركائه في جميع أنحاء العالم، ويوفر خدمات إدارة المشاريع والمشتريات والبنية التحتية للحكومات والمانحين ومؤسسات الأمم المتحدة. للمزيد: www.unops.org